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Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1184 (Alm. del), som Folke-

tingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 27. september 2012. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).
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Spørgsmål nr. 1184 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for, hvorvidt Justitsministeriets de-
partementschef i forbindelse med møderne den 28. september 
2011 med Sass Larsen var bevidst om, at der ikke skulle fore-
tages en sikkerhedsgodkendelse af ministerkandidaterne, sådan
som der ellers ifølge Sass Larsen blev givet udtryk for på mø-
derne den 28. september 2011.”

Svar:

Jeg ønsker ikke at kommentere det konkrete tilfælde. Om den generelle 

procedure, som anvendes ved sikkerhedstjek af ministre, kan der henvises 

til statsministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1173 (Alm. del) fra Folke-

tingets Retsudvalg. Af besvarelsen fremgår bl.a. følgende: 

”Grundlovens § 14 indebærer samtidig også, at der ikke gennemføres en 

sikkerhedsgodkendelse af ministeremner. Det er således ikke en betingelse 

for at blive udnævnt til minister, at den pågældende person er blevet sik-

kerhedsgodkendt. 

De nævnte grundlovsmæssige rammer var jeg og embedsmændene natur-

ligvis bekendt med i forbindelse med dannelsen af min regering, og hver-

ken jeg eller embedsmændene har således på noget tidspunkt været i tvivl 

om, at ministeremner ikke skal sikkerhedsgodkendes.”

Det anførte gælder også embedsmænd på Justitsministeriets område. 


